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	СИМПОЗИУМ
« ЭКЗИСТЕНЦИАЛЬНАЯ ТЕРАПИЯ»
SYMPOSIUM
“EXISTENTIAL THERAPY”

Со-ведущие

Есельсон Семен Борисович   (Yesselson Semyon)
Кривцова Светлана Васильевна  (Krivtsova Svetlana)
Аннотация симпозиума: Экзистенциальная терапия – единственное из направлений психотерапии, не связывающее себя с какой-либо методической определенностью.  В этом направлении основное внимание сосредоточено на том, как живёт человек, как встречается и справляется со сложностями жизни, превратностями судьбы. 

Это направление тесно связано с экзистенциальной философией, является её праксисом. Феноменологическое и герменевтическое оснащение в экзистенциальной терапии является необходимым условием для того, чтобы видеть каждого человека и каждую жизненную ситуацию в их уникальности, неповторимости.
Symposium summary: Existential therapy - is the only direction of psychotherapies, which is not tied with any specific methodology. It focuses on how a person lives, meets and tackles the complexities of life, the vagaries of his or her destiny. It is closely related to existential philosophy, representing its praxis. The phenomenology and the hermeneutics approaches are the pre-requisites in existential therapy, which allow viewing each person and each life situation in their uniqueness and pecularity.

	28.06.2020


	17.30- 17.35  
	Открытие

	 17.35- 17.45
	Экзистенциальные ресурсы  исцеления психологической травмы, вызванной  современной пандемией 
 Existential resources  for  healing  of  psychological  trauma, caused by modern  pandemic.  
	Мазур Елена Степановна (Россия)
Mazur Elena (Russia)

	17.45 – 17.55
	Уязвимость клиентов с травмой во времена пандемии. Особенности психологической помощи.
Vulnerability of the clients with trauma  in the time of corona. Specifics of  psychological help.
	Тимофеева Елена Валерьевна (Швеция)
Timofeeva Elena (Sweden)

	17.55 – 18.05 
	Опыт проживания жизненных кризисов в экстремальных ситуациях.
The experience of life crises in extreme situations (from the experience of the  refugees and internally displaced persons.
	Пушкарева Наталья Сергеевна (Россия)
Pushkaryova Natalya (Russia)


	18.05–18.15
	Встреча с Е. Минковским. Карантинные размышления.
The encounter with E. Minkowski. Quarantine reflections.
	Анастасия Зиневич (Украина)  
Anastasiia Zinevych (Ukraine) 

	18.15 – 18.25
	Индивидуальные стратегии проживания самоизоляции во время пандемии COVID-19.
Individual Coping Strategies During the COVID19 Pandemic


	Науменко Анна Сергеевна (Великобритания)

Купавская Александра Сергеевна (Великобритания)

Naumenko Anna (UK)

Kupavskayan Aleksandra (UK)

	18.25 – 18.40
	Ответы на вопросы

	18.40 – 18.50
	Психотерапевтические аспекты волонтерской деятельности на кризисной линии: первые наблюдения экзистенциального терапевта.

Psychotherapeutic aspects of volunteering on the crisisline: first observations of an existential therapist
	Большанин Алексей Юрьевич (Украина)
Bolshanin  Alexey  (Ukraine)

	18.50 – 19.00
	Психотерапевтическая работа с тревогой с помощью модели  жизненных миров Ф.Е.Василюка

Addressing anxiety in psychotherapy basing on F.E. Vasilyuk's Life-worlds Model
	Дроздов Дмитрий Сергеевич (Россия)
Drozdov Dmitry (Russia)

	19.00 – 19.10
	Накануне пандемии (Переживание Встречи в экзистенциальной кукло- терапии А.В.Гнездилова)

On the eve of the pandemic. (The experience of meeting in the existential doll-therapy of A.V. Gnezdilov)
	Денискова Екатерина Сергеевна (Украина)
Denyskova Kateryna (Ukraine)

	19.10 – 19.20
	Рискуя жизнью.
Risking his life
	Лозовикова Екатерина Николаевна (Россия)
Lozovikova Ekaterina (Russia)

	19.20 – 19.30
	Терапия последствий самоизолдяции посредством ТСФ (терапевтического смыслового фехтования) 
 Therapy of the consequences of self-isolation through LF (Logo Fencing)
	Летуновский Вячеслав Владимирович (Россия)
Letunovsky Viacheslav (Russia)

	19.30 – 19.40
	Особенности сновидений во время пандемии коронавируса
Features of dreams during the coronavirus pandemic
	Будрис Римвидас (Литва)
Budrys  Rimvidas (Lithuania)  

	19.40 – 20.00
	Ответы на вопросы


	 29.06.2020

	10.00 – 10.10
	Идеологическая психопатология.

The ideological psychopathology.  
	Лелик Анна Владимировна (Украина)
Lelyk Anna (Ukraine)

	10.10 – 10.20
	Экзистенциальный терапевт в пределах эпидемии короновируса. Актуальные модусы бытия.
Existential therapist within the limits of Coronavirus pandemia: essential modes of  Existence.
	Лукьянов Олег Валерьевич (Россия)
Lukianov Oleg (Russia)
 

	10.20 – 10.30
	Экзистенциальная исполненность в период самоизоляции: Московский кейс.
Existential fulfillment during self-isolation: Moscow case-study
	Нехорошева Елена Владимировна (Россия)

Касаткина Дарья Алексеевна (Россия)
Nekhorosheva Elena (Russia)                                          Kasatkina Daria (Russia)

	10.30 – 10.40
	Не все что люблю имею, но все, что имею люблю. Карантинные  размышления.
Not all that I love mimei, but all that I have I love. Reflections during the Quarantine
	Рагулина Марина Владимировна (Россия)
Ragulina Marina (Russia)

	10.40 – 10.50
	Артлоготерапия: исследование экзистенциальных данностей.
Аrtlogotherapy: a study of existential reality
	Попова Татьяна Анатольевна (Россия)
Popova Tatyana (Russia)

	10.50 – 11.05 
	Ответы на вопросы

	11.05 – 11.15
	Малоизвестные школы экзистенциальной терапии  Тоодтмоос- Рютте в Германии и София-анализа в Италии (карантинные воспоминания)
A little-known school of existential therapy Todtmoos-Rutte in Germany and Sophia-analysis in Italy (quarantine memories)
	Русина  Жанна (Россия) 
Rusina Zhanna (Russia) 

	11.15 – 11.25
	Религиозные опоры верующих христиан (размышления во времена пандемии)

Religious pillars of Christian believers (reflections in times of pandemic)
	Краснова Алина Георгиевна (Россия)
Krasnova Alina (Russia)

	11.25 – 11.35
	Опыты появления зависимости от религиозных авторитетов. Что показал каронавирус

Experiences of the emergence of dependence on religious authorities. What caronavirus showed
	Гусаренко Ирина Вячеславовна (Россия)
Gusarenko Irina(Russia)

	11.35 – 11.45
	Экзистенциальный анализ ресурсов религиозности для психологического благополучия и исполненности в период пандемии

An existential analysis of the religious resources to maintain psychological well-being and fulfillment during a pandemic.
	Климочкина Анастасия Юрьевна (Россия)
Klimochkina Anastasia (Russia)

	11.45 – 11.55
	Чему нас учит всемирная история: закономерности роста и падения цивилизаций в трудах британского историка Арнольда Тойнби как возможность прояснить проблемы клиента

What world history can really teach us: the civilizations’ rise and fall patterns in the writings of the British historian Arnold J. Toynbee as a way to review our client’s problems.
	Бородулин Владислав Владиславович (Россия)
Borodulin Vladislav (Russia)

	11.55 – 12.10
	Ответы на вопросы

	12.10 - 12.20
	Карантин как лакмусовая бумажка для алкогольной зависимости. Трудности принятия первого шага 12-шаговой программы. Размышления экзистенциального консультанта

Quarantine as a litmus test for alcohol addiction. Difficulties in taking the first step of a 12-step program. Reflections of an existential consultant.
	Ломова Светлана Петровна (Украина)
Lomova Svetlana (Ukraine)

	12.20 – 12.30
	Непроявленная пандемия
Invisible pandemic

	Смышляева Ирина Борисовна (Казахстан)
Smyshlyaeva Irina (Kazahstan)

	12.30 – 12.40
	Зависимость как способ жизни в период пандемии
Addiction as a way of life during a pandemic
	Бодров Данила Владимирович (Россия)
Bodrov Danila (Russia)

	12.40 – 12.50
	Пространство, как ресурс против страха
Space as a means to fight fear
	Пастухова Екатерина Сергеевна (Россия)
Pastukhova Ekaterina (Russia)

	12.50 – 13.00
	Бездонность дома. Карантинные размышления.
The botomless house.Quarantine musings
	Касянчук Лидия Васильевна (Украина)
Kasianchuk Lidiia  (Ukraine )

	13.00 – 13.15
	Ответы на вопросы

	13.15 – 14.15
	ПЕРЕРЫВ СИМПОЗИУМА  

	14.15 – 14.25
	Коронавирусное счастье
The covid happiness
	Лубкова Наталья Викторовна (Франция)  
Lubkova Natalia (France)

	14.25 – 14.35
	Карантин как инструмент для развития  
 Quarantine as a tool for development 
	Будрикас Донатас (Литва)
Budrikas Donatas (Lithuania)

	14.35 – 14.45
	Как я прячусь от любви" встреча с собой через пьесу Т. Уильямса

"Растоптанные петуньи"(экзистенциальный театр времен самоизоляции)
How am i hide from love. The T.Williams play can to meet selfness (existential theater of the time of self-isolation).
	Дружинина Наталья Юрьевна (Россия)

Спиридонова Елена Владимировна (Россия)
Druzhinina Natalia  (Russia)

Spiridonova Elena (Russia)

	14.45 – 14.55
	Трудности, которые возникают при переходе на дистанционную форму в режиме самоизоляции, в оказании психологической помощи подросткам с суицидальными тенденциями
Difficulties that arise when switching to a remote form in the mode of self- isolation, in providing psychological assistance to teenagers with suicidal tendencie
	Жукова Елена Георгиевна (Россия)
Zhukova Elena (Russia)

	14.55 – 15.05
	Психологическая помощь несовершеннолетним клиентам,  

    которые столкнулись с обострениями душевных

    заболеваний    близких во время пандемии ковид- 19
Psychological assistance to underage clients during the Kovid-19 pandemic, who experienced exacerbations of loved ones with mental illness
	Цветкова Светлана Александровна (Россия)
Tsvetkova Svetlana (Russia)

	15.05 – 15.20
	Ответы на вопросы

	15.20 – 15.30
	Переживание процесса психотерапии on-line: время и свобода
Experiencing the process of psychotherapy online: time and freedom
	Пышинска Инна Викторовна (Россия)
Pyshinska Inna (Russia)

	15.30 – 15.40
	Страх, тревога, паника. Экзистенциальное консультирование методом А. Эллиса
Fear, anxiety, panic. Existential counselling by A. Ellis method
	Ромек Елена Анатольевна (Россия)
 Romek Elena (Russia) 

	15.40 – 15.50
	Робинзонада и Одиссея как способ обрести личную жизненную философию (размышления об опыте экзистенциальных групп до и после пандемии)
The Robinsonade and the Odyssey as a way to gaining a personal   philosophy of life (reflections on the experience of existential groups before and after the pandemic)
	Матвеева Наталья Сергеевна (Россия)
Natalia Matveeva (Russia)

	15.50 – 16-00
	Ребёнку быть или не быть? Вот в чем вопрос (Карантинные размышления экзистенциального консультанта)
To be or not to be a mom? That is the question (Quarantine reflections of an existential consultant)
	Мартюшева Виктория Леонидовна (Россия)
Martiusheva Victoria (Russia)

	16.00 – 16.10
	Японская поэзия и СOVID-19
Japanese poetry and COVID-19
	Хованский Владимир Николаевич (Россия)
Khovanskii Vladimir (Russia)

	16.10 – 16-25
	Ответы на вопросы


	16.25 – 16.35
	Семья с ребёнком с ограниченными возможностями в период пандемии
A family with a child with a disability during the pandemic
	Морозова Юлия Александровна (Россия)
Morozova Julia (Russia)

	16.35 – 16.45
	Размышления психолога - игрового терапевта на тему: "Родители и дети 21 века: играть или не играть - вот в чём вопрос"
Reflections of a psychologist - play therapist on the topic: "Parents and children of the 21st century: to play or not to play - that's the question"
	Тараканова (Смоля) Светлана Валерьевна (Россия)
Tarakanova (Smolya) Svetlana (Russia)

	16.45 – 16.55
	Детки в клетке. Семья на самоизоляции (Размышления о жизни участниц клуба "мамы МИЭК" и их детей в новых условиях карантина).
Kids in the cage. Family on self-isolation (Reflections on the life of  MIEK Mom's club members and their children under the new reality of quarantine).
	Каминская Елена Юрьевна (Украина)
Kaminskaya   Elena (Ukraine)

	16.55 – 17.05
	«Не-под-стандарты» ребенок и его родители.Трудности жизни ребенка с родовой травмой
"Non-standards" of the child and his parents. Life difficulties of a child with birth injury.
	Котлярова Елена Александровна (Россия)
Kotliarova Elena (Russia)

	17.05 – 17.15
	Встреча с ограничениями. (Размышления во время карантина о жизни детей-инвалидов).
A meeting with limits. (Thinking about the life of disabled children during quarantine)
	Телоницкая Наталья Александровна (Россия)
Telonitskaya Natalia (Russia)

	17.15 – 17.30
	Ответы на вопросы

	17.30 – 17.40
	COVID-19 и размытые границы
COVID-19  and blurry borders
	Барышникова Анна Витальевна (Украина)
Baryshnykova Anna (Ukraine )

	17.40 – 17.50
	Диагноз и жизнь. Взгляд через пандемию коронавируса
Diagnosis and life. A look through the coronavirus pandemic     
	Коновалова Анна Игоревна (Россия)
Konovalova Anna (Russia)

	17.50 – 18.00
	Кому самоизоляции, а кому мать родная (размышления  

экзистенциального терапевта в период карантина).

For one it is a self-isolation, but for another, it is a “beloved mother” (the  thoughts of an existential therapist during the quarantine period)
	Толмачёва Ольга Евгеньевна (Франция)
Tolmachova Olga (France)

	18.00 – 18.10
	ZOOMное  и  безZOOMное консультирование. (Размышление экзистенциального консультанта в период COVID-19

ZOOM and DIRECT counseling

(Thoughts of existential consultant during the COVID-19 guaranties period about the perspectives of existential development)
	Николаенко Татьяна Александровна (Украина)
Nikolaienko Tatyana (Ukraine )

	18.10 – 18.20
	Благотворительная работа психолога и переход в on-line эпоху
The charity of psychologist and the transition in the on-line era
	Андрущенко Владислава Геннадиевна (Украина)
Andrushchenko Vladyslava (Ukraine)

	18.20 – 18.35
	Ответы на вопросы

	18.35 – 18.45
	Дети и язык. Опыт прививки любви к языку.
Children and language. Experience inoculating love for learning a language
	Робустелли Виктория Валерьевна (Италия)
Robustelli Viktoria (Italy)

	18.45 – 18.55
	Экзистенциальная встреча со своим домом в условиях самоизоляции и как выйти из тупика беспорядка в доме и в жизни

An Existential encounter with your home in self-isolation and how to break the deadlock of disorder in your home and life
	Патлань Наталия Владимировна (Россия)
Patlan Nataliya (Russia)

	18.55 – 19.05
	Я причиняю неудобство. Карантинные размышления
Me being an inconvenience. Reflections during the quarantine
	Малышева Кристина Сергеевна (Украина)
Malysheva Kristina (Ukraine )

	19.05 – 19.15
	"Новое" в творчестве психотерапевта - как саморазвитие и   

самореализация во время пандемии

"New" in the creativity and work of a psychotherapist - as self-development and self-realization during a pandemic.
	Лукашевская Лариса Иосифовна (Украина)
Lukashevska Larysа (Ukraine )

	19.15 – 19.25
	Практики психотерапии в даосской культуре Китая  
 Psychotherapy practices in Taoist culture of China   
	Омецинский Дмитрий Брониславович (Россия)
Ometsinsky  Dmitri (Russia)

	19.25 – 19.40
	Ответы на вопросы

	19.40 – 20.00
	Закрытие 


